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Nr. 4 - 2024 

 

Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Tirsdag 16.4.2024  

kl. 17.15 

I PM2 

 

 

 

 

 
Afbud: Vivi, Oliver, Anders H. 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: AN 

Andre deltagere:   

Sang: Camilla 

Sang næste møde: Christian 

  

Hvad handler punktet om, er der 

særlige ansvarlige, gæster og er det til 

orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B) 

 

Referat:  

  

33/24  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Nye elever på posten: 

  

Anders 8.b og Oliver 8.b 

 

b) Ledelsen Børnehaveklasserne har været på besøg i Tyskland og 

den 18. april får vi besøg af førskolebørn fra Schleswig. 

Kommende børnehaveklasser er nu fordelt i de 3 

klasser, som der bliver. Børneantallet er fordelt således 

19, 19 og 18. 

Der er personlig indskrivning den 6. maj. Det bliver 

meget spændende at møde de små nye børn. 

Der afholdes møde med børnehaven om årshjul for 

2024 – 2025. 

SFO øver i øjeblikket talentshow. Showet er for alle 

børn i SFO/Klubben. Forældrene bliver inviteret til den 

28.5, og det afholdes i multisalen. 
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Vi i gang med omstrukturering af SFO, og der er 

kommet mange spændende idéer på bordet.  

Næste skridt er, at få lavet en pædagogik, som både 

børn og voksne kan se sig selv i. Vi har ingen hastværk, 

det tager den tid det tager. Det skal gennemarbejdes 

ordentligt. Hvis der er plads på juni mødet, hvor jeg er 

referat, vil Susanne gerne fortælle noget mere om det. 

Mellemtrin 

Det går godt på mellemtrinnet. 

Velbesøgt Åben Hus. 

Der er en del Ud-af-huset-aktiviteter. Både almen og 

special. Klassevis og på årgangen. 

Cyklistprøve 6. årg. slut april. 

Udskoling 

Virkelig god tur til Harzen med 9. årgang. Supergode 

elever at rejse med.  

Vi er ved at klargøre 9. klasse sidste periode på skolen. 

Der trækkes emner i fag. Vi gør os klar til 

offentliggørelse af udtræksfag d. 25. april kl. 8.30. 

Fagdage er kørt i stilling. 

Der skal nedsættes en lille arbejdsgruppe, så sidste 

skoledag d. 17. maj for 9. kl. bliver god. Men også så 

skolen synes, at det blev en festlig afslutning for 9. 

årgang. 

Brobygning uge 17. 8. årgang. Altid en spændende uge. 

8. årgang skal til prøve i juni i praktisk-musiske fag, så 

der arbejdes på højtryk med at blive klar til det.  

Veloverstået orienteringsmøde for 7. årgang d. 10. 

april. Knap 100 forældre gæstede os, tak for det. 

Klubben deltog med orientering. Det giver god mening.  

Samarbejde med tysk skole om en kommende 7. klasse 

med tysklærer.  

PR:  

2 opsigelser: BW stopper til sommerferien. Det ventes, 

at der skal slås en stilling op. Det er et tab for skolen. 
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Musikskolen kontaktes med henblik på, at de måske 

kan hjælpe os. 

Teknisk servicemedarbejder, Rasmus Rødsgaard, har 

fået andet arbejde, så vi skal undvære Rasmus. Det er 

vi også rigtig kede af. Han slutter 8. maj, da ferie skal 

afvikles.  

Aabenraa kommune har indført, at skolernes læseferie 

inddrages/omlægges, således at det i højere grad bliver 

en forberedelsesperiode, hvor eleverne guides og 

støttes i øvelsen i at forberede sig til at gå til eksamen. 

Hos os får hvert enkelt fag en dag eller to, hvor der 

arbejdes med forberedelse til eksamen.  

 

(O) 15 min  

  

  

34/24  

Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter Talentshow i SFO er tænkt også som støtte i forhold til 

talenter, som elever ikke i det daglige får vist. 

Endelig besøges genbrugsbutikker, og meget kan købes 

for lidt. Der er meget læring både i gåtur og indkøb. 

 

Foredrag til medarbejdere i SFO ved Lill Bredo bl.a. 

omk. diagnoser om både ADHD og autisme.  

 

Der er skole-Hjem-samtaler i alle tre skoleafdelinger, 

og det er givtigt på mange måder. I forbindelse med 

Skole-Hjem-samtaler opleves, at der kan blive spurgt til 

lektiehjælp. Måske en stigende tendens.  

 

b) Forældrevalgte Turen til Tyskland med 0. klasse havde været en rigtig 

god tur.  

 

Det er dejligt at få besøg af de store elever. 

 

God tur til Tyskland for 9. årgang. Træls mad. 

 

Brobygning gør noget godt. 

c) Formanden Det kan være godt at få visse hjemmesider spærret. 

Det kan være tidrøvere for elever. Det er meget godt i 

tråd med noget af det, der i forvejen rør sig. 

 

Bad efter idræt. Eleverne bør bade, når der er idræt. 

Det kan vi drøfte igen. Vi har en retningslinje, som 

gælder for udskolingen. 

 

100 års-jubilæum i RIF. Deltager støtteforeningen med 

mandskab i baren? 100 kr. pr. time pr. person, der 

hjælper ved arrangementet. Det foregår i august 2024.  

(O) 10 min  
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35/24  

Drøftelse og revidering af ”Princip for 

klassedannelse”. Orientering om proces 

og forslag til ændring. 

 

Princip for 

klassedannelse 2024.docx
 

 

Pernille 

Arbejdsgruppen bestod af alle fra almen i mellemtrin og 

udskoling. Der er afviklet 2 gode møder.  

PR gennemgår det reviderede ”Princip for 

klassedannelse” med en enkelt ændring, som er blevet 

resultatet af de to møder med udskoling og mellemtrin. 

Det er et ønske, at der kan viges fra princippet for, at 

klasserne ikke behøver at deles, hvis en klasse tidligere 

har være delt. 

Princippet er besluttet.   

(O/D/B) 15 min  

  

  

36/24  

Evaluering af Åbent Hus. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille 

Vellykket arrangement for hele skolen.  

Tidspunktet er måske ikke mest velvalgte. Kunne 

fredag middag fra 12-14 måske være en ide? 

 

Der er så mange spændende ting, men det er 

vanskeligt at nå. Intentionen er god, men hvordan 

formen så kan være, det er måske ikke lige velvalgt.  

Der er forskellige oplevelser af, at nogle årgange var 

mere se-værdige at besøge end andre. Det er vigtigt, at 

der er planlagt noget, så det bliver levende.  

Indskolingen havde spil lagt frem, det virkede også 

rigtig godt.  

 

Eleverne synes, det er træls, ikke at kunne nå at 

komme rundt og se, og det er vigtig, at der vises noget 

fra året. Det kan opleves træls for store elever, hvis der 

ikke er noget at lave.  

 

SFO’en er gode til at få lavet plancher, som ser ud til at 

blive læst. De er tilgået opgaven rigtig godt.  

 

Bueskydning ude, var også godt. 

 

9. årgang sælger kager. Det giver god mening.  

 

Skolebestyrelsesfoldere blev delt ud af SB-medlemmer, 

der var iført T-shirt. Det gav blikfang. God effekt.  

 

(D) 10 min  

  

  

37/24  

Trafikforhold. Skrivelse til politikerne.  

Trafiksikkerhed 

omkring Hærvejsskolen.docx

Trafik bilag.pdf

 
 

Christian 

Tanker og ideer er samlet om trafiksikkerhed, der er 

tilgået SB de seneste 3 måneder. 

Christian gennemgår emnerne: 

 

1. Cykelsti evt. m. gangsti, overgang, bump ect. 

Det kunne måske skærpes v/skiltning. 
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 Skolebestyrelsen arbejder ikke videre med dette 

punkt. 

 

2. Trafik ind til skolen via. Fladhøjvej. Hastighed 

ind til skolen 60km/t. Vanvid i forhold til, at man 

kører efter forholdene. – Skolebestyrelsen 

arbejder videre på hastighedsbegrænsning. 

 

3. Skovvejkryds med stisystem her køres for 

hurtigt, og der er trafikkultur, der driller. 

Trafiksikkerhed overholde ikke naturligt af 

børnene.  

Kunne man have det som fokus i 

trafikundervisningen? 

Skolebestyrelsen arbejder ikke videre med dette 

punkt. 

 

4. Ringvej/skolens brandvej-krydsning- fjernes 

som punkt.  

 

5. Rise-Rugmarken hastighedsbegrænsning 

v/Ringvejen. Stisystemet fungerer rigtig fint. 

Skiltningen er for ringe og hastigheden er for 

høj. – Skolebestyrelsen arbejder videre med 

dette punkt. 

 

6. Brandvejen ud til Ringvejen. Skolebestyrelsen 

arbejder ikke videre med at åbne denne vej. Det 

vil være for farligt med udkørsel over Ringvejen 

her. 

(D/B) 20 min  

  

  

Pause med spisning  

10 min 

 

  

  

38/24  

Skolebestyrelsesvalg. 

 

- Opstillede kandidater. 

- Aftale om opstillingsmøde den 

23.4. 

Jørgen 

 

Der er kommet 3 kandidater nu. Dejligt.  

 

Skal der laves et opstillingsmøde? Status d.d. Der er de 

personer, som SB’en skal bruge, så hvis der kommer 

flere til, så bliver det muligt at stille suppleanter.  

 

Senest d. 25. april skal PR have besked om, hvem der 

stiller op.  

 

Det er besluttet, at der ikke bliver et opstillingsmøde.  

 

 

 

(O/D/B) 20 min  
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39/24  

Revidering af princip for klassekasser. 

Princip for 

klassekasser 2023.docx
 

 

 

Pernille 

Gennemgang af princip for klassekasser v/PR 

Drøftelse af indbetalingsbeløbets størrelse 1., 4. og 7. 

klasse.  

Det skal tydeliggøres i 1.,4. og 7. klasse, hvad det er, 

der indbetales til.  

Punktet sættes på igen til videre drøftelse af, hvad 

kunne et fornuftigt beløb til indbetaling i udskolingen 

være, således at beløbet indeksreguleres.  

(D/B) 15 min  

  

  

40/24  

Information fra Dialogmøde 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jørgen 

SFO og fritidspædagogik i Aabenraa kommune. Det blev 

en ret god snak. Det var fint at høre. Kortere skoledage 

blev der også talt ind i.  

 

Karakterlandsgennemsnit, Inklusion og trivsel. Ikke så 

væsentligt et punkt om karaktergennemsnit. Drøftelsen 

landede mere i en snak om inklusion. Det blev oplevet 

som en lidt for kompleks drøftelse. 

Feedback fra de folkevalgte vil være godt, så det måske 

vendes på næste møde igen. 

 

Rart, at der var noget konkret at tale ud fra.  

 

(O) – 10 min  

  

41/24  

Evt. 

 

Alle 

Ingen punkter til evt. 

(O/D) 10 min  

  

 Punkter til senere møder: 

 Værdiregelsæt opdateret med ordensregler. 

 Maj-Juni: Drøftelse af, om afdelingslederne 

fortsat skal undlade at deltage i SB-møder. 

 Orientering om den nationale 

trivselsundersøgelse. 

 Trafik. 

 Drøftelse ang. bad efter idræt. 

 Drøftelse af lektiehjælp. 

 Brug af skærme og it i skolen. 

 Hvordan fastholder og udvider vi 

forældreinteressen i skolen? 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Årshjul 

2023-2024.docx
 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


